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Bij brief van 11 maart 2019, ingekomen op 11 maart 2019, heeft u namens de 

SP-fractie schriftelijke vragen gesteld. 

 

Wij beantwoorden deze vragen als volgt. 

 

1. Bent u bekend met de publicatie van Zembla en de commentaren erop? 
Antwoord: Ja, het betreft echter geen publicatie maar een tv-uitzending die o.a. 

gebaseerd is op een nog niet openbaar gemaakt conceptrapport over een 

langdurig en zeer complex onderzoek naar de blootstelling van omwonenden 

aan bestrijdingsmiddelen. Fase 1 betreft onderzoek in de bloembollenteelt en in 

fase 2 zal onderzoek worden uitgevoerd in de fruitteelt. Het onderzoek wordt 

uitgevoerd door een breed consortium onder leiding van het RIVM, waarbij ook 

een Wetenschappelijke Adviesgroep en een Maatschappelijke 

begeleidingsgroep zijn ingesteld. Aan de afronding van fase 1 wordt nu 

gewerkt. Aangezien het rapport nog niet definitief en openbaar is en de 

commentaren van de Wetenschappelijke Adviesgroep en de Maatschappelijke 

Klankbordgroep nog niet verwerkt zijn, vinden wij het niet zorgvuldig om nu al 

inhoudelijk op alle hieronder geformuleerde vervolgvragen in te gaan en aan te 

geven hoe wij met dit onderwerp willen omgaan. Overigens beslaat de 

bloembollenteelt in Brabant, ondanks een groei tussen 2000 en 2017, slechts 

0,009 % van het landbouwareaal. 
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2. U zei in 2007 dat er "voor de bloembollenteelt in enkele gemeenten in het 
Oosten van het land convenanten zijn afgesloten. Daarin zijn afspraken gemaakt 
over de wijze waarop telers omgaan met gewasbeschermingsmiddelen in relatie 
tot omwonenden". Heeft uw College sinds september 2017 bevorderd dat er 
ook in Brabant dergelijke convenanten opgesteld zijn? 
Antwoord: Nee, het betreft hier een vorm van zelfregulatie die mede vanuit de 

bloembollensector op lokaal niveau is opgepakt. Wij zien hierin voor ons geen 

provinciale rol weggelegd. 

 

3. Zo nee, bent u hier alsnog toe bereid? 
Antwoord: Nee. zie het antwoord op vraag 2. 

 

4. Zijn er Brabantse gemeenten waar, al dan niet door toedoen van uw College, 
dergelijke convenanten bestaan? 
Antwoord: Nee, zie het antwoord op vraag 1 en 2.. 

 

5. U zei in 2017 dat “gemeenten een afstandsmaat kunnen opnemen tussen 
bebouwing en percelen waar gewasbeschermingsmiddelen worden ingezet. 
Daarbij wordt momenteel gewerkt met een minimale afstandsmaat van 50m. Via 
de Verordening Ruimte kan de provincie afstandsmaten of andere maatregelen 
opleggen voor bestemmingsplannen of omgevingsvergunningen. Op dit moment 
maakt onze provincie daar nog geen gebruik van”. Bevat de Verordening 
Ruimte op dit moment opgelegde afstandsmaten rond percelen waar 
bloembollen geteeld worden of gaan worden en zo ja, welke is deze afstand? 
Antwoord: Nee, in de Verordening Ruimte is geen afstandsmaat rond 

bloembollenpercelen opgenomen. 

 

6. Zo nee, is uw College bereid om alsnog een afstandsmaat tot gifpercelen, 
minstens tot bloembollenpercelen, op te nemen in de Verordening Ruimte? Kunt u 
het antwoord motiveren? 
Antwoord: Nee, op dit moment niet. Zie het antwoord op vraag 1. 

 

7. Zo ja, bent u bereid om die afstand vast te stellen op meer dan 50 m, 
bijvoorbeeld 100 of 250 m? 
Antwoord: Nee, op dit moment niet. Zie het antwoord op vraag 1. 

 

8. Zijn er Brabantse gemeenten waar, al dan niet door toedoen van uw College, 
dergelijke afstandsmaten toegepast worden? 
Antwoord: Nee, zie het antwoord op vraag 5. 

 

9. Bent u bereid om mee te werken aan metingen van vergif in het grond- en 
oppervlaktewater op de wijze zoals geformuleerd in de gemeente Westerveld? 
Antwoord: Nee, zie het antwoord op vraag 1. 
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10. Het ware beter als er überhaupt veel minder gespoten zou worden in de 
bloembollenbranche. Het is de SP bekend dat de provincie geen bevoegdheden 
heeft inzake het toelaten van bestrijdingsmiddelen, en evenmin zeggenschap 
heeft over het schoner en duurzamer maken van de bloembollenbranche. Maar 
provincies hebben soms wel invloed, bijvoorbeeld in IPO-verband of in overleg 
met de VNG of de Rijksoverheid. Is uw College bereid om in dergelijke zin 
invloed uit te oefenen waar dat mogelijk is? 
Antwoord: Nee, op dit moment niet. Zie het antwoord op vraag 1. 

 

 

 

Gedeputeerde Staten van Noord-Brabant, 

 

de voorzitter, de secretaris, 

 

prof. dr. W.B.H.J. van de Donk drs. M.J.A. van Bijnen MBA 
 

 


